
                             P R O T O K Ó Ł   N r  3 2  /  2 0 1 4 

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 27 
marca 2014r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
           Posiedzenie rozpoczęto  godz.  10 0 0   -  zakończono godz.  10 4 0 .
Przewodniczyła:  radna Małgorzata  Kamińska – Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                       Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
2. Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
4. Agnieszka Skorupska -  Kierownik GOPS Grunwald z/s  w Gierzwałdzie

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy -
           Małgorzata  Kamińska dokonał  otwarcia  posiedzenia Komisj i .  Stwierdziła
           prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad.
           Porządek obrad Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 12 głosa-
           mi  za,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie  było  w/g  następują-
           cego wyszczególnienia:
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
           4.  Sprawozdanie z realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny za 2013
               rok.
           5.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
              -   w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2014 -  2022
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2014 rok
               -  w sprawie porozumienia  z Gminą Ostróda dotyczącego objęcia  miesz-
                 kańców Gminy Grunwald opieką i  usługami  świadczonymi  przez śro-
                 dowiskowy dom samopomocy funkcjonujący na terenie  Gminy Ostró-
                 da
               -  w sprawie przyjęcia  programu opieki  mad zwierzętami  bezdomnymi  
                 oraz zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald 
                 na 2014 rok
               -  w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego w Gierzwałdzie
           6.  Dyskusja  i  wnioski.
           7.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Przewodnicząca  Komisj i  – sprawozdanie wszyscy otrzymaliśmy na
           piśmie.
           Kierownik GOPS – zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i  systemie  pie-
           czy zastępczej  Wójt  jest  zobowiązany złożyć  radzie  sprawozdanie z reali-
           zacj i  zadań w zakresie  wspierania  rodziny za 2013 rok.
           Głównym zadaniem jest  zatrudnienie  asystenta  rodziny lub opłata  za po-
           byt  dzieci  w rodzinie  zastępczej  lub placówce opiekuńczo-wychowawczej .
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           Uwag do sprawozdania  nie zgłoszono.

Ad pkt 5.  Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmiany Wielo-
           letniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2014 – 2022.
           Zmiana WPF wynika  z tego,  że zwiększamy budżet  o kwotę 818.735,51 zł .
           Zmiany dotyczą  zmian w budżecie,  przedsięwzięć nie  zmieniamy.
           Uwag nie zgłoszono.

           Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu
           gminy Grunwald na 2014 rok.
           Po stronie dochodów jak i  wydatków budżet  zwiększamy o 818.735,51 zł .
           Na kwotę tę  składa się;  435.134,51 zł  na projekt  Grunwaldzkie  Oddziały
           Przedszkolne,  164.284,-  zł  dotacja,  którą otrzymamy na „zerówki”,
           19.327,-  zł  dotacja,  którą mamy otrzymać  na inne formy wychowania
           przedszkolnego;  dla przedszkola „Bajka” w Dylewie  i  w Stębarku „Ja też
           chcę mieć szansę”,  199.990,-  zł  dotacje  celowe dla  GOPS. Szczególnych 
           zmian nie  ma,  przesunięcia  w wydatkach zgodnie z  dotacjami,  które zos-
           tały przyznane.  Dotacje dla  Dylewa zmniejszamy o 6 tys .  zł .
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie porozumienia z  Gminą
           Ostróda dotyczącego objęcia  mieszkańców Gminy Grunwald opieką i  us-
           ługami  świadczonymi  przez środowiskowy dom samopomocy funkcjonują-
           cy na terenie  Gminy Ostróda.
           Kierownik GOPS – na terenie  Gminy Ostróda powstał  środowiskowy dom
           pomocy dla osób z zaburzeniami  psychicznymi.
           Gmina Ostróda zwróciła  się do nas o zawarcie  porozumienia.
           Są osoby,  które mogłyby uczestniczyć  w zajęciach ośrodka wsparcia  o
           działaniu dziennym.  Proponuję podjęcie  uchwały i  zawarcie  porozumienia
           Dom jest  na 46 osób.
           Przewodnicząca  Komisj i  – to  jest  w Wygodzie?
           Kierownik GOPS – tak.  Zajęcia  trwają minimum 6 godzin.  Mają posiłek.
           Przewodnicząca  Komisj i  – jak z dowozem?
           Kierownik GOPS – oni  zapewniają,  nie  będzie nas nic kosztować.
           Przewodniczący Rady Gminy – na dzisiaj .
           Pan Wójt – można korzystać  z tej  formy,  jeżeli  jest  taka możliwość.  Jak
           trzeba będzie płacić,  to możemy zrezygnować.
           Przewodnicząca  Komisj i  – to  jest  odciążenie rodziny.
           Pan Wójt – jeżeli  takie  osoby widzicie,  proszę zgłaszać  to do GOPS.
           Radna Wioletta  Sawicka -  46 osób, to dla  naszej  gminy 50% to dosyć  
           dużo.
           Pan Sekretarz – tam jest  część osób z „Markotu”,  bo nie  mieli ,  więc wzię-
           l i  z „Markotu”.
           Pan Wójt – są na to  środki  z europejskiego funduszu społecznego przez-
           naczone na formy pomocy.
           Kierownik GOPS – to  jest  odpłatne,  jeżeli  dochód przekracza  250% kryte-
           r ium dochodowego. Odpłatność ustala  Gmina Ostróda.  My przygotowuje-
           my dokumenty.
           Radny Edmund Żmijewski – teraz  taka batalia  o te  dzieci  niepełnosprawne
           to  i le  u nas takich  dzieci?
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           Radna Ewa Ziejewska – około 40 dzieci,  druga sprawa, to zasiłki  dla  do-
           rosłych.
           Kierownik GOPS – są orzeczenia na stałe,  my mamy więcej  z orzeczenia-
           mi  czasowymi.
           Mam prośbę,  jeżeli  są osoby w naszych środowiskach,  żeby kierować do
           nas.  To jest  dla  osób dorosłych.
           Innych uwag nie  zgłoszono.  

           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie przyjęcia  programu 
           opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania  bezdomności  
           zwierząt  na terenie  Gminy Grunwald na 2014 rok.
           Rada Gminy musi  przyjąć  taki program. Musi  być  zaopiniowany przez Po-
           wiatowego Lekarza Weterynari i .  Zazwyczaj  mają zastrzeżenia  do naszego
           projektu.  Wszelkie  regulacje wymagają zawarcia  umów z firmami zajmu-
           jacymi  się wyłapywaniem psów, a  to podrażałoby nasze koszty.
           Musimy taki  program przyjąć  i  przestrzegać.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – jest  taki  punkt:  Na gospodarstwo rolne w celu
           zapewnienia  miejsca dla  zwierząt  gospodarskich w 2014 roku wskazane 
           zostaje gospodarstwo rolne …
           Pan Wójt – musimy wskazać rolnika,  dotychczas  nam nie udało się wska-
           zać takiego rolnika.
           Radny Ryszard  Bala – jak poznać psa bezdomnego od takiego,  co ma wła-
           ściciela,  należy znakować.
           Czas by się  zastanowić,  żeby jakoś znakować te  psy,  wystawiać  metryki .
           Pan Wójt – próby były  podejmowane,  te chipowanie kosztuje.  Jak zaczęli
           sołtys i  spisywać,  i le  kto ma psów, to pojawiły się zjawiska wieszania 
           psów po lasach.
           Będziemy chipować psy,  które oddajemy do schroniska,  żeby mieć  pew-
           ność,  że nasze psy są w schronisku i  płacić  za sterylizację.
           Mamy przykład z  Rychnowa,  jeszcze mieszkańcy nie  wiedzieli ,  a właści-
           ciel  zadzwonił ,  że jest  pies bezdomny,  że chodzi  po Rychnowie  i  zagraża
           ludziom.
           Radny Edmund Żmijewski – w Olsztynie  to wiążą do płotu przy schronis-
           ku.   I  oni  zabierają.
           Przewodnicząca  Komisj i  – jeżeli  nie  będzie obowiązkowego chipowania
           psów, to nic  się nie zmieni.  Każdy właściciel  powinien dbać o swojego
           psa.
           Pan Wójt -  mamy uchwałę dotyczącą utrzymania  porządku,  to tam jest
           cały rozdział .  Pies powinien być  prowadzony na smyczy albo w kagańcu.
           Egzekwowanie należy do Policj i .
           Radna Ewa Ziejewska – jak się parę razy przejechali ,  to  jest  mniej  tych  
           psów.
           Radny Sławomir  Matuszewski – bardziej  s terylizację  rozpropagować.
           Pan Wójt – steryl izacja  nie  zwalnia  z tego,  że pies  ma chodzić bez kagań-
           ca.
           Radny Michał Mikulski  – w Kiersztanowie Pani  zgłosiła,  że znowu suka
           s ię  oszczeniła  i  ma 4 czy 5 małych.
           Pan Wójt – na sesj i  będą sołtys i ,  będziemy rozmawiać na ten temat.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
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           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie utworzenia punktu prze-
           dszkolnego w Gierzwałdzie.
           Jakby nie  było  coś o punkcie,  o przedszkolach,  nie  byłoby sesj i .  Jest  
           przygotowana uchwała.  
           Jest  utworzone przedszkole,  ale  zmieniliśmy koncepcję,  bo wymagania
           przeciwpożarowe i  Sanepidu tak są wygórowane,  że podjęliśmy decyzję  o
           utworzeniu punktu przedszkolnego.
           Punkt przedszkolny nie  wymaga takich obostrzeń.  Możliwość prawna jest .
           W przypadku tworzenia punktu przedszkolnego,  nie  jest  wymagana opinia
           Kuratorium Oświaty.
           Poprosiłem Przewodniczącego,  żeby zmienił  s tatus prawny sesj i  zwołanej
           na 31 marca,  bo wtedy możemy wprowadzić tę  uchwałę.
           Jeżeli  będziemy fizycznie przygotowani,  to  podejmiemy decyzję  o przek-
           ształceniu  w przedszkole.
           We wrześniu podjęliśmy decyzję  o utworzeniu i  f inansowaniu placówki.
           Placówkę przekształcamy w punkt przedszkolny.       
           Nie jest  to uchwała skomplikowana.
           Nie jest  wymagany statut.  Ten projekt nie  może być  inny niż  w Dylewie
           czy Stębarku.
           Przewodniczący Rady Gminy – to co było  do 01 kwietnia?
           Pan Wójt – przedszkole.
           § 3 Statutu Szkoły w Gierzwałdzie  mówi,  że przy szkole podstawowej
           można tworzyć  dla dzieci  od 3 do 6 lat  oddziały przedszkolne.
           Prostujemy,  bo nie  jesteśmy w stanie  sprostać wymogom przeciwpożaro-
           wym.  Jeżeli  chodzi  o punkt  przedszkolny,  kryter ia  są spełnione.  Finanso-
           wane są w całości  z funduszy europejskich.
           Punkty przedszkolne mogą być  tworzone przy szkołach.
           Od 01 września 2015 roku przekształcimy w zespół  szkolno-przedszkolny.
           Radny Edmund Żmijewski – punkt  przedszkolny pracuje 12 miesięcy.  Po
           projekcie  będzie przerwa?
           Pan Sekretarz – tak.
           Przewodnicząca  Komisj i  – te  dziewczyny nie  będą miały urlopu?
           Pan Sekretarz – zgodnie z kodeksem pracy muszą  mieć urlop.
           Pan Wójt – jeżeli  to jest  podmiot  publiczny,  to działa  na podstawie Karty
           Nauczyciela ,  a te  dwa na podstawie kodeksu pracy.
           Przewodnicząca  Komisj i  – jeżeli  chodzi  o wychowanie przedszkolne,  to
           jest  miesiąc urlopu.
           Pan Sekretarz – w projekcie jest  zapisane,  że działa  cały czas.
           Pan Wójt – my planujemy na bazie  tego punktu utworzyć  w Gierzwałdzie
           przedszkole działające  ciągle,  tylko  będą inne wymagane kryteria  doty-
           czące  działania  lokalu.
           Pan Sekretarz – łączy się  zerówki z przedszkolem.
           Przewodnicząca  Komisj i  – bo „zerówka” to  jest  wychowanie  przedszkolne
           Pan Wójt – u nas zerówki działają  przy szkołach cały czas.
           Radny Ryszard  Bala – czy jest  regulamin,  czy są zasady przyjęcia  dziecka
           do przedszkola?
           Pan Sekretarz – tam jest  dalej  o rekrutacj i .
           Radny Ryszard  Bala – w ustępie  5 jeden z warunków, że zamieszkiwanie
           na terenie  gminy Grunwald.
           Sekretarz Gminy – bo tak jest  w projekcie  zapisane.
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           W projekcie  było  ujęte,  że pierwszeństwo mają te  osoby,  które mają niż-
           szy status materialny,  osoby niepełnosprawne.
           W pierwszym naborze odpadła jedna osoba,  ale  później  ktoś zrezygnował.
           Radny Michał Mikulski  – jeżeli  w projekcie  jest  24 dzieci,  a z gminy bę-
           dzie  20 dzieci,  to czy można przyjąć spoza gminy?
           Pan Sekretarz – jeżeli  chodzi  o projekt,  to musielibyśmy wystąpić  o zgodę
           do instytucj i  pośredniczącej ,  czy w takiej  sytuacj i  mogą być  z  innej  gmi-
           ny.
           Pan Wójt – jak projekt  się skończy,  to w przyszłości  można,  bo my płaci-
           my za nasze dzieci  uczęszczające do przedszkola w Ostródzie i  Olsztynie.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
           
Ad pkt 6.  Nie było.
  
Ad pkt 7.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodnicząca Komisj i  Kultury
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła posiedzenie  Komisj i .

   Protokołowała                                   Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                                                            Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
   Bronisława Warmińska                                
                                                               mgr  Małgorzata  Kamińska


